
 

 
 

 

Generalforsamling i Kulturelt Samråd i Lemvig Frivillig Center, mandag den 19. 

februar 2024. 

Der var 11 fremmødte til generalforsamlingen. 

 

Referat  

1. Valg af dirigent 

Hans Kolind, der kunne konstatere, at generalforsamlingen var varslet og indkaldt i 

henhold til vedtægterne. 

 

2. Formandens beretning 

Kulturel Samråd Lemvig har i 2023 modtaget 38 ansøgninger til udstillinger, koncerter, 

foredrag og dans.  Der blev givet tilskud eller underskuds garanti til 31 ansøgere, og i 

fem tilfælde blev det ikke nødvendigt at udbetale underskuds garantien.   

 

Der har været ansøgninger fra meget forskellige aktører på den kulturelle bane f.eks. 

borgerforeninger, museer plejehjem, kirker, og andre kulturinstitutioner og ildsjæle.   De 

kulturelle aktiviteter har fundet sted rundt omkring i kommunen nemlig; Lemvig by, 

Nissum, Vandborg/Ferring, Bovbjerg, Gudum, Fjaltring, Harboøre, Fåre og på 

Gjellerodde.  

 

Vi har haft gode og saglige drøftelser omkring de enkelte ansøgninger. I få tilfælde har 

vi måtte afvise grundet, vi ikke fandt det inden for Kulturel Samråds målgruppe, og i 

nogle tilfælde har vi måtte bede om en mere detaljeret ansøgning.  

 

Langt de fleste ansøger benytter den digitale ansøgningsskema, som ligger på 

kommunens hjemmeside, og som vi mener dækker ret godt, i forhold til de oplysninger 

vi skal bruge. Der vedhæftes ofte en uddybende beskrivelse af begivenheden.     

 

I 2023 har Kulturel Samråd støttet et stort kunstprojekt som forløb over knap 5 måneder 

med et større beløb. Det blev besluttet fordi, der i Corona årene var lukket ned for 

kulturelle arrangementer, og Kulturel Samråd havde derfor en økonomi, som gjorde det 

forsvarligt at støtte projektet Far West med et større tilskud.  Beslutningen om at støtte 

med et større beløb blev taget, fordi vi fandt, at projektet ville nå ud til en bred gruppe 



af kulturforbrugere i Lemvig og omegn, og vi mente det ville være med til at sætte 

Lemvig på det kulturelle landkort.   Ud over støtten fra Kulturel Samråd blev projektet 

støttet af AP Møller Fonden, Færch Fonden, Louis Hansens Fond og Højgårds Fond.   

 

Kulturel Samråds økonomi vil blive behandle særskilt under punktet økonomi på 

Generalforsamlingen.  

 

Da vi ønsker at støtte et varieret kulturelt aktivitetsniveau i hele kommunen, har 

Kulturel Samråd i nogle tilfælde måtte træffe beslutning om, at give et mindre beløb 

end det ansøgte for, at kunne støtte flest mulige indenfor budgettet.  

Det har vi været i dialog med Kulturkonsulent Jane Brokholm Mortensen om, fordi det 

har betydning for om ansøgeren kan søge tilskud i Familie- og Kulturforvaltningen. Det 

er nemlig ikke muligt at modtage tilskud til et arrangement eller aktivitet fra Familie-og 

Kultur forvaltningen, hvis der er ydet et tilskud fra Kulturel Samråd omend det er mindre 

tilskud der ansøgt om.      

Der arbejdes på at få lavet en model, for at undgå at nogle ansøgere stilles dårligere ved 

at søge Kulturel Samråd end de ville være, hvis de ansøgte om et tilskud direkte ved 

Familie og Kultur Forvaltningen.  

 

Vi har 2023 haft et møde med Familie og Kultur udvalget.  Det var et møde foranlediget 

af Samrådet, fordi vi havde et ønske om at informere, om den praksis, der har eksisteret 

gennem mange år i Kulturel Samråd. Det var et ønske, fordi vi ikke mente praksis var i 

overensstemmelse med vedtægterne for Kulturel Samråd.   

 

Vi præsenterede derfor udvalget for de ændringer, vi gerne så i vedtægterne, og 

samtidig fremlagde vi de retningslinjer, vi gerne ville arbejde ud fra.  

Familie- og Kulturudvalget var meget interesseret i at høre om det arbejde, der pågår i 

Kulturel Samråd, og de indvilligede i, at ville behandle vores forslag om 

vedtægtsændringer, således vi vil kunne tage det med på Generalforsamlingen i februar 

2024.   

Forslaget blev behandlet og godkendt på udvalgsmøde i januar 2024, og er et punkt på 

dagsorden på Generalforsamlingen i dag 19. februar 2024.  

 

Familie- og Kulturudvalget udtrykte forståelse for, at det kan være meningsfuldt, at vi i 

Lemvig kommune bakker op om Kulturel Samråd Danmark og deltager i årsmøde, 

seminarer og generalforsamlinger. Der var forståelse for, at der i Kulturel Samråds 

budget ikke var plads til denne udgift, og de anbefalede os at ansøge forvaltningen om 

en bevilling til deltagelse, når det blev aktuelt.  

 

Vi har i 2023 besluttet os for at give vores logo et mere moderne udtryk, som var 

nemmere, at få til at tage sig godt ud på diverse tryk. Vi fik en grafiker til at lave 



forskellige forslag, og besluttede os til sidst for logoet, som fremgår af dokumenterne I 

kan se her i dag.  

 

Sluttelig vil jeg sige mange tak til jer som træder ud af Kulturel Samråd i dag. Tak for 

indsatsen og samarbejdet og tak til Lene, som sørger for, at vi kan mødes forberedt og 

klar 6 gange om året på biblioteket.     

 

Beretning godkendt. 

 

3. Regnskab  

Jørgen Bruntse fremlagde kommunens foreløbige regnskab for samrådets virksomhed i 

2023. (se bilag) 

Ca. 40.000 kr. overføres til 2024. 

Kulturelt Samråd har muligheden for at få overført ubrugte midler fra F&K’s pulje til 

underskudsgarantier, men det sker først til september/oktober, og vi kender ikke 

beløbets størrelse. I 2023 var alle midler brugt. 

 

Det foreløbige regnskab godkendes. 

 

4. Indkomne forslag 

Ingen indkomne forslag 

  

5. Kommende arbejder 

• Kulturelt Samråd er inviteret til et dialogmøde med Familie- og Kulturudvalget 

den 28. maj. 

• Kulturelt Samråd vil gerne kunne sende to personer til det årlige landsmøde 

arrangeret af ”Kulturelle Samråd i Danmark”.  

Der søges penge til deltagelsen. 

• Desuden skal der arbejdes på at finde en model for hvilke ansøgninger, der skal 

behandles af Kulturelt Samråd og hvilke, der sendes videre til F & K. 

 

6. Godkendelse af vedtægtsændringer og fremlæggelse af retningslinjer Bilag) 

Vedtægtsændringer godkendt. 

 

7. Valg 

Medlemmer til bestyrelsen – på valg: 

Agnethe Maagaard (ønsker ikke genvalg) 

Lone Rye (ønsker ikke genvalg) 

Morten Bramming (ønsker ikke genvalg)  

 



Til bestyrelsen blev Jette Hagelskjær, Anna Katrine Madsen og Kasper Humle foreslået 

og valgt uden modkandidater. 

 

Suppleanter: 

1. suppleant: Bodil Carstensen 

2. suppleant: Amanda Christensen 

 

8. Evt. 

En kort præsentationsrunde 


